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é només 29 anys pe-
rò ja acumula bas-
tanta mili política.
No en càrrecs elec-

tes –aquest és el primer– però sí
com una de les cares visibles de
Renovació Democràtica (RD).
La política el segueix interessant,
tot i que ara mateix no milita en
cap partit.

Era membre d’RD i va desapa-
rèixer; fa coalició amb el PS i
explota per dins. Quina opinió
té a dia d’avui de la política?
De la mateixa manera que la po-
blació té un cert desencís amb la
política, la mateixa gent que en
fa també en té. Hi ha coses que
molts havien vist tota la vida de
color blanc i ara les miren i són
de color vainilla. 

I vostè on està? 
Jo sempre he estat al mateix lloc.
Quan a RD van trencar amb el
PS, no hi vaig estar d’acord però
ho vaig acceptar perquè ho ha-
via decidit la majoria. El mateix
va passar quan vam dedidir anar
amb ApC. Jo no hi volia anar.  Al
PS em demanen ara si m’hi afi-
lio, però tampoc no crec que si-
gui el moment amb la trencadis-
sa que hi ha hagut.

També podria anar amb Soci -
al democràcia i Progrés.
No he tingut cap conversa amb
ells. Si me la volen oferir l’escol-
taré. Això és com quan una pare-
lla d’amics se separa. Tu el que
vols és escoltar les raons dels
dos.

Qui el convenç més dels líders
que hi ha al país?
Del tot, no me n’acaba de con-
vènçer cap, i també va pel cap de
Govern que tenim ara. Jo seguei-
xo creient que Jaume Bartumeu
és el millor polític que tenim,
pe rò no el veig com un líder i
quan va tenir l’oportunitat de

demostrar-ho no ho va fer. 

Com es menja que sigui el mi-
llor polític però que no sigui un
líder?
Tècnicament, com a polític, tro-
bo que és molt bo, va fer una  fei-
na excepcional a l’oposició.

Què va votar en les últimes ge-
nerals?
Vaig votar socialdemòcrata. DA
no m’acaba de convèncer. Tot i
que és cert que ha canviat molt
el tema de les esquerres i les dre-
tes, DA té unes polítiques enfo-
cades a la gent de nivell adquisi-
tiu mitjà-alt.

Comparteix l’opinió que qui
oxigenarà la política nacional
avui encara va a l’escola? 
Molt probablement.

Algú de fora de l’stablishment,
del qual, si m’ho permet, tot i la
seva joventut, vostè ja forma
part.
Fa falta un canvi d’aires i potser
també generacional. Ja hi ha ha-
gut gent jove com jo i d’altres
que hem entrat en política però
sí que és cert que, vulguis o no,
t’acabes envoltant de gent que ja
fa molts anys que s’hi dediquen i
són clarament stablishment. Si
realment ens volem obrir a Eu-
ropa i tirar endavant, hem de
canviar la manera de fer.

Treballa encara a la banca?
Sí.

Algun conflicte moral per a al-
gú amb idees polítiques de
centreesquerra?
No. Vinc d’una família humil i
treballadora i en algun lloc havia
de treballar. Tinc la sort de fer-ho
en una empresa que paga cada
mes el dia que toca i en una fei-
na que m’agrada. Hi ha gent del
PS a la banca també.

La pregunta de moda a Escal-
des-Engordany: si li dic de quin
costat està, Carlemany per a

vianants sí o no?
Jo estic al costat de fer el carrer
per a vianants. El tempo no és el
correcte però la idea segueixo
creient que és bona. Però s’ha
en carat malament.

Com està veient l’arrencada?
Com que hi ha turisme hi ha
mo viment, però la valoració dels
comerciants no és de tenir gaire

afluència. Hi veuen un impacte
negatiu. Nosaltres sempre hem
dit que ens agradava la idea d’u-
na zona de vianants. Potser s’ha
fet massa aviat i no amb el con-
sens que requeria. I encara seria
millor si s’arribés a un consens
amb Andorra la Vella i s’allar-
gués fins a la rotonda del Crèdit.
Seria una via comercial com la
d’altres ciutats del món.

Vol dir que no acabarà així?
Si la part de Carlemany és positi-
va, Andorra la Vella ho farà, i crec
que, quant al trànsit, és viable.

Ara es queixen els veïns per les
terrases. Vol dir que fer-les tan-
car a les 12 a l’estiu no és molt
justet?
Sí, però hi ha gent que dorm. A

l’estiu tenim molt turista espa -
nyol que sopa a les deu o a quarts
de dotze, i és difícil poder conci-
liar-ho tot. Les coses s’han fet a
corre-cuita, aprovant reglaments
que entraven en vigor quatre dies
més tard…

L’ha sorprès el nivell de viru-
lència de l’oposició?
A mi, el que em va saber greu és
que quan es va saber que hi hau-
ria aquesta oposició i que el te-
ma podia acabar a la Batllia, la
majoria no intentés fer un esforç
extra per consensuar-ho al mà-
xim. Després s’han fet taules de
treball, però tu no pots arribar el
5 de novembre i dir ‘vull tancar
això’.

És dels que atribueix algun pa-
per al cap de Govern en tot
aquest afer?
Jo això no ho sé, però sí que hi ha
coses que són curioses. No m’a-
grada veure-hi coses amagades,
però hi ha algunes casualitats…
Tot el tema de l’avinguda Carle-
many per a vianants va saltar
d’un dia a l’altre just després del
Patapou. Són coses curioses que
poden no anar relacionades pe-
rò són curioses. No crec que els
cònsols [d’Escaldes] siguin tite-
lles del cap de Govern però quan
formes part d’un mateix partit,
havent estat cònsol set anys i vi-
vint al costat del comú, seria
normal que hagués donat algu-
na indicació.

Ja que li he plantejat una de les
preguntes de moda, acabo amb
l’altra. Què li ha semblat tot el
tema del Cirque du Soleil?
No tinc constància que hagi tin-
gut una gran repercussió en
l’àm bit hoteler, de la restauració
i del comerç. Posar les entrades
gratis o tan barates va totalment
en contra del que deien, de fer
ve nir turisme de qualitat. Si vols
que vingui gent de qualitat has
de fer pagar entrada. 50 o 60 eu-
ros, o obligar d’alguna manera a
pernoctar o a consumir.

ESTÀ A FAVOR DE CONVERTIR L’AVINGUDA CARLEMANY EN ZONA PER A VIANANTS PERÒ EN CONTRA DE
COM HO HA ENFOCAT LA MAJORIA DE TRINI MARÍN I MARC CALVET DES QUE VAN ANUNCIAR EL PROJECTE

“Va ser curiós que Carlemany
arribés just després del Patapou”

GABRIEL FERNÀNDEZ
Andorra la Vella
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No m’acaba de
convèncer cap dels
líders polítics actuals
per dirigir el país

G. F. P.


